

■ Richest Man in the World Loses \$11 Billion of His Wealth in One Day

Bernard Arnault, the richest man in the world, lost \$11.2 billion of his fortune in one day, due to fears that the US economy will dampen demand for luxury goods.

The founder of LVMH, whose brands include Louis Vuitton, Christian Dior, and many other luxury goods, swelled for most of 2023 as shares of European luxury companies soared. But with the approaching date of running out of US federal funds, and the failure to reach a final agreement regarding the debt ceiling, stocks fell and consumed a large part of the "Arnault" gains, as "LVMH" shares fell by 5 percent in Paris, which is the largest decline in the share in more than a year. Amid a broader downturn that wiped out about \$30 billion from the European luxury sector.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ أغنى رجل في العالم يخسر 11 مليار دولار من ثروته خلال يوم واحد

خسر برنارد أرنو، أغنى رجل في العالم، 11.2 مليار دولار من ثروته في يوم واحد، بسبب مخاوف من أن الاقتصاد الأمريكي سوف يضعف الطلب على السلع الفاخرة.

وتضخمت ثروة مؤسس شركة "LVMH" والتي تشمل علاماتها التجارية التابعة "لوي فيتون"، و"كريستيان ديور"، وغيرها العديد من السلع الفاخرة لمعظم عام 2023 مع ارتفاع أسعار أسهم الشركات الفاخرة الأوروبية. ولكن مع اقتراب تاريخ نفاذ الأموال الفيدرالية الأمريكية، وعدم التوصل لاتفاق نهائي بخصوص سقف الدين، تراجع الأسهم واستغذت جزءا كبيرا من مكاسب "أرنو"، إذ انخفضت أسهم "LVMH" بنسبة 5 في المئة في باريس وهي أكبر نسبة تراجع للسهم في أكثر من عام، وسط تراجع أوسع أدى إلى محو حوالي 30 مليار دولار من قطاع الرفاهية الأوروبي.

المصدر (موقع العربية، بتصرف)

■ "Apple" Announces a Multi-Billion Dollar Deal to Develop this Technology

Phone maker Apple has signed a new multi-billion dollar deal with Broadcom to develop 5G radio frequency components in the United States.

In this context, Apple CEO Tim Cook confirmed that we will make commitments that harness the ingenuity, creativity and innovative spirit in the American manufacturing sector, pointing out that the fifth generation radio frequency components that will be developed by Broadcom will include FBAR filters. and other wireless communication components.

Apple announced that its deal is part of its 2021 commitment to invest \$430 billion in the US economy. This announcement is added to Broadcom's 2020 statements, when the company indicated at the time that it would sell \$15 billion in wireless components to Apple.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ "أبل" تعلن عن صفقة بمليارات الدولارات لتطوير هذه التقنية

وقعت شركة تصنيع الهواتف "أبل"، عن صفقة جديدة بمليارات الدولارات مع "برودكوم" لتطوير مكونات التردد اللاسلكي للجيل الخامس 5G في الولايات المتحدة. وفي هذا السياق، أكد الرئيس التنفيذي لشركة "أبل"، تيم كوك، أننا سنقدم التزامات تسخر البراعة والإبداع والروح المبتكرة في قطاع التصنيع الأمريكي، لافتا إلى أنه ستشمل مكونات التردد اللاسلكي من الجيل الخامس التي ستطورها "برودكوم"، مرشحات من طراز "FBAR" ومكونات اتصال لاسلكي أخرى.

وأعلنت "أبل" عن أن صفقتها جزء من التزامها لعام 2021 باستثمار 430 مليار دولار في الاقتصاد الأمريكي. ويضاف هذا الإعلان إلى تصريحات "برودكوم" لعام 2020، حيث أشارت الشركة حينها إلى أنها ستبيع 15 مليار دولار من المكونات اللاسلكية إلى "أبل".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

■ "TikTok" will give America Access to its Source Code and algorithms...for this Reason!

"TikTok" will soon grant "Oracle", the US company, access to the short-video platform's source code, algorithm, and content moderation materials as part of efforts to mitigate national security concerns about the app.

"Oracle" will also begin monitoring the controlled gateways that allow data in and out of the secure environment it has set up on servers hosting data from TikTok users in the United States. This comes as part of TikTok's "Project Texas" project, a plan to cordon off US users' data and allow its technology to be reviewed by partners such as Oracle to assess security risks.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ "تيك توك" ستتيح أميركا حق الوصول إلى كود المصدر وخوارزمياتها.. لهذا السبب!

ستمح "تيك توك" قريباً شركة "أوراكل" الأمريكية، حق الوصول إلى كود المصدر، والخوارزمية الخاصة بمنصة الفيديو القصيرة، ومواد الإشراف على المحتوى كجزء من الجهود المبذولة للتخفيف من مخاوف الأمن القومي بشأن التطبيق.

كما ستبدأ "Oracle" أيضاً في مراقبة البوابات الخاضعة للرقابة والتي تسمح بدخول وخروج البيانات من البيئة الآمنة التي أنشأتها على خوادم لاستضافة البيانات من مستخدمي "تيك توك" في الولايات المتحدة. يأتي ذلك، كجزء من مشروع تيك توك المعروف باسم "Project Texas"، وهو خطة لتطبيق بيانات المستخدمين الأمريكيين والسماح بمراجعة تقنياتها من قبل شركاء مثل "Oracle" لتقييم المخاطر الأمنية.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

"Central Bank of Egypt": 88% Financing Gap in Africa to Face Climate Change

The Governor of the Central Bank of Egypt, Hassan Abdullah, revealed that the financing gap in the African continent to confront climate change reaches 88 percent.

In a speech during the opening of the annual meetings of the African Development Bank, in Sharm El-Sheikh, Abdullah said that in 2020, the volume of domestic and international financial flows allocated to confronting climate change in the African continent amounted to only about \$30 billion, which does not exceed 12 percent percent of the volume of funding required, which reflects the size of the financing gap faced by the countries of the continent in this field.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



"المركزي المصري": 88% فجوة التمويل في أفريقيا لمواجهة تغير المناخ

كشف محافظ البنك المركزي المصري حسن عبد الله، عن أنّ نسبة فجوة التمويل في القارة الأفريقية لمواجهة التغير المناخي تصل إلى 88 في المئة. وأوضح عبد الله في كلمة خلال افتتاح الاجتماعات السنوية لبنك التنمية الأفريقي، بمدينة شرم الشيخ، أنه في عام 2020، بلغ حجم التدفقات المالية المحلية والدولية المخصصة لمواجهة تغير المناخ

في القارة الأفريقية ما قيمته نحو 30 مليار دولار فقط، وهو ما لا تتجاوز نسبته 12 في المائة من حجم التمويل المطلوب، الأمر الذي يعكس حجم الفجوة التمويلية التي تواجهها دول القارة في هذا المجال.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

The Digital Economy Situation Does Not Match the Capabilities of the Arab World

The Secretary-General of the League of Arab States, Ahmed Aboul Gheit, considered that "the situation of the digital economy in the Arab world is not commensurate with the size of the capabilities and opportunities that it provides, as the Arab world has enormous potential that will enhance the share of the digital economy in the gross product."

During his speech at the opening of the Digital Economy Conference and Exhibition "Seamless Middle East 2023", Aboul Gheit noted "the World Bank report issued last year, which confirmed that the full digitization of the Arab economy can raise per capita gross domestic product by no less than 4.6 percent." 100 over the next thirty years," stressing "the close link between Arab national security and development efforts, in order to preserve the Arab structure and achieve integration among its components."

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



وضع الاقتصاد الرقمي لا يلئم إمكانات الوطن العربي

اعتبر الأمين العام لجامعة الدول العربية، أحمد أبو الغيط، أن "وضع الاقتصاد الرقمي في الوطن العربي لا يتلاءم مع حجم الإمكانيات والفرص التي يتوفر عليها، حيث يتوفر لدى العالم العربي مقومات هائلة من شأنها تعزيز حصة الاقتصاد الرقمي في الناتج الإجمالي".

ونوه أبو الغيط خلال كلمته في افتتاح مؤتمر

ومعرض الاقتصاد الرقمي "سيملس الشرق الأوسط 2023"، بـ "تقرير البنك الدولي الصادر العام الماضي، والذي أكد على أنّ الرقمنة الكاملة للاقتصاد العربي يمكن أن ترفع نصيب الفرد من إجمالي الناتج المحلي بنسبة لا تقل عن 4.6 في المئة على مدى الثلاثين عاماً القادمة"، مؤكداً على "الارتباط الوثيق بين الأمن القومي العربي وجهود التنمية، وذلك من أجل صون البنيان العربي وتحقيق التكامل بين مكوناته".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Dollar Continues to Rise Amid Stable Gold Prices

The dollar is hovering near the highest level in two months, amid investors' appetite for the currency, which represents a safe haven, in light of the continued faltering talks on the debt ceiling in the United States.

And US Treasury Secretary Janet Yellen warns that the federal government may not have enough money to pay all its obligations by June 1.

Gold fell 0.1 percent in spot transactions, to \$1973.38 an ounce, while US gold futures settled at \$1975.90.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

الدولار يواصل الارتفاع وسط استقرار لسعر الذهب

يحوم الدولار قرب أعلى مستوى في شهرين، وسط إقبال المستثمرين على العملة التي تمثل ملاذاً آمناً في ظل استمرار تعثر المحادثات الخاصة بسقف الدين في الولايات المتحدة.

وتحذر وزيرة الخزانة الأمريكية جانيت يلين من أن الحكومة الاتحادية قد لا يكون لديها ما يكفي من مال لسداد جميع التزاماتها بحلول الأول من يونيو. وتراجع الذهب 0.1 في المئة في المعاملات الفورية إلى 1973.38 دولار للأوقية (الأونصة)، فيما استقرت العقود الأمريكية الآجلة للذهب عند 1975.90 دولار.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



International Monetary Fund Rules Out a Recession in the British Economy in 2023

The International Monetary Fund has ruled out that the British economy will fall into recession this year by adjusting its assessments it published last month, but warned at the same time that the outlook remains weak.

The fund expects the country's gross domestic product to grow by 0.4 percent, revealing that the decline in energy prices is among the factors behind this.

The fund stated that "the improved outlook reflects the unexpected resilience of demand, helped in part by faster-than-usual wage growth, increased government spending, and improved business confidence," along with "a decrease in high energy costs and the normalization of global supply chains."

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



صندوق النقد الدولي يستبعد ركود الاقتصاد البريطاني في 2023

استبعد صندوق النقد الدولي أن يسقط الاقتصاد البريطاني في حالة ركود هذا العام مع تعديل تقييماته التي نشرها الشهر الماضي، لكنه حذر في الوقت ذاته من أن التوقعات لا تزال ضعيفة. ويتوقع الصندوق أن يسجل الناتج المحلي الإجمالي للبلاد نمواً نسبته 0.4 في المئة، كاشفاً عن أنه من ضمن العوامل خلف ذلك، إلى تراجع أسعار الطاقة.

ويبين الصندوق أن "التوقعات المحسنة تعكس المرونة غير المتوقعة للطلب، وساعدها جزئياً نمو الأجور الأسرع من المعتاد، وزيادة الإنفاق الحكومي، وتحسن الثقة في الأعمال"، إلى جانب "انخفاض تكاليف الطاقة المرتفعة وتطبيع سلاسل التوريد العالمية". المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

Iraq is Developing its Oil Facilities on the Gulf to Increase Exports

The Iraqi government is making efforts to improve the performance and resources of the old traditional ports in the south of the country, including the port of Khor al-Amaya, which will see the construction of a new pipeline to pump crude to global markets.

Oil Minister Hayan Abdul-Ghani confirmed that Iraq plans to implement the third marine pipeline to enhance and increase the export capacities of crude by about 500 thousand barrels per day from the export outlets overlooking the Gulf in the city of Basra.

The pipeline is supposed to be built at Khor al-Amaya, close to the much larger Basra seaport, which has many berths and mooring points.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



العراق يُطور مرافقه النفطية على الخليج لزيادة التصدير

تبذل الحكومة العراقية جهوداً لتحسين أداء وموارد الموانئ التقليدية القديمة في جنوب البلاد ومن بينها ميناء خور العمية، والذي سيشهد بناء أنبوب جديد لضخ الخام إلى الأسواق العالمية.

وأكد وزير النفط حيان عبد الغني أن العراق يخطط لتنفيذ الأنابيب البحري الثالث لتعزيز وزيادة الطاقات التصديرية للخام بنحو 500 ألف برميل يوميا من المنافذ التصديرية المطلة على الخليج في مدينة البصرة.

ويُفترض أن يتم إنشاء الأنابيب في خور العمية القريب من ميناء البصرة البحري الأكبر بكثير، والذي يضم العديد من الأرصفة ونقاط الرسو.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

NEOM Intends to Build a Giant Plant to Produce Green Hydrogen

Plans for the Saudi NEOM project gained new momentum by announcing the first steps to construct a new huge facility for producing green hydrogen in an environmentally friendly manner, after this promising field began to take part in the government's attention. The NEOM Green Hydrogen Company concluded financial documents with a group of local, regional and international banks and investment companies, to establish a plant with total investments of \$8.4 billion.

With this, the company is completing the financial closing phase of the project to establish the largest green hydrogen production plant in the world, which is being built in the city of Oxagon within the northwestern region of Neum.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



نيوم تعتزم بناء مصنع عولاق لإنتاج الهيدروجين الأخضر

اكتسبت خطط مشروع نيوم السعودي زخماً جديداً بالإعلان عن أولى خطوات تشييد منشأة ضخمة جديدة لإنتاج الهيدروجين الأخضر بطريقة صديقة للبيئة، بعدما بدأ هذا المجال الواعد يأخذ حيزاً من اهتمام الحكومة. وأبرمت شركة نيوم للهيدروجين الأخضر وثائق مالية مع مجموعة من البنوك والشركات الاستثمارية المحلية والإقليمية والدولية، لإنشاء مصنع باستثمارات إجمالية تبلغ 8.4 مليار دولار.

وبذلك، تتجزئ الشركة مرحلة الإغلاق المالي لمشروع إنشاء أكبر مصنع لإنتاج الهيدروجين الأخضر في العالم، والذي يجري بناؤه في مدينة أوكساغون ضمن منطقة نيوم شمال غرب البلاد.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

100 Countries Participate in the Qatar Economic Forum

The founder of Bloomberg Media Group, Michael Bloomberg, stressed the importance of the Qatar Economic Forum in proposing solutions to all the challenges facing the global economy and the stage of "exceptional change" it is currently witnessing.

In his speech during the opening session of the Qatar Economic Forum in its third session, he referred to the participation of more than 100 countries in the activities of the third edition of the forum, which is titled "A New Story of World Growth", including heads of state and government, especially from countries of the South, and hundreds of Business leaders, innovators, and globally influential companies, based on the enormity of this participation, are expected to be held annually. He noted the importance of dialogue and discussion sessions within the forum, and their role in consolidating and strengthening joint action between decision makers in the public and private sectors, which leads to overcoming these challenges.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)

100 دولة تشارك في منتدى قطر الاقتصادي

أكد مؤسس مجموعة بلومبيرغ الإعلامية مايكل بلومبيرغ، أهمية منتدى قطر الاقتصادي في اقتراح الحلول لمجمل التحديات التي يواجهها الاقتصاد العالمي ومرحلة «التغير الاستثنائي» التي يشهدها حالياً.

وأشار في كلمة له خلال الجلسة الافتتاحية لمنتدى قطر الاقتصادي في دورته الثالثة، إلى مشاركة أكثر من 100 دولة في فعاليات النسخة الثالثة من المنتدى، التي تحمل عنوان "قصة جديدة لنمو العالم"، بما في ذلك رؤساء الدول والحكومات لا سيما من بلدان الجنوب، ومئات قادة الأعمال والمبتكرين والشركات المؤثرة عالمياً، متوقعاً بناءً على ضخامة هذه المشاركة أن يتم عقده سنوياً. ونوّه بأهمية جلسات الحوار والنقاش ضمن المنتدى، ودورها في ترسيخ وتقوية العمل المشترك بين صنّاع القرار في القطاعين العام والخاص بما يؤدي لرفع هذه التحديات.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)

